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Blz. 8 
Leefgroep Duni trok erop uit

Blz. 3
Een helend zorgklimaat

Blz. 19 
Het Sint-Michaëlsfeest

Beste lezer, 

Wat zijn we blij en dankbaar dat het leven in onze gemeenschap 
opnieuw volop bruist. Alle projecten die tijdelijk stil lagen, leven terug 
op. Enerzijds is dat natuurlijk prachtig, zoals je zelf kunt zien en lezen in 
dit nummer. Tegelijk willen we erover waken dat de spreekwoordelijke 
tsunami aan activiteiten onze medewerkers niet overstroomt. Want het 
is veel voor hen. Dat wordt gehoord én nodigt ons uit om ook nu goed 
voor onszelf en onze grenzen te blijven zorgen. Alleen zo kunnen we 
bewust verder bouwen aan een goede gezondheid, zowel fysiek, 
mentaal als emotioneel. 

Het coronahoofdstuk bracht niet alleen pittige uitdagingen met zich 
mee, maar was ook een periode die uitnodigde tot reflectie. Velen 
hebben de tijd genomen om stil te staan bij wat echt belangrijk is. 
Levens- en werkvreugde bijvoorbeeld. Het voorbije anderhalf jaar hielp 
ons misschien wel nog meer inzien hoe belangrijk die zaken zijn en dat 
we daarin ieder onze verantwoordelijkheid te nemen hebben. Verder in 
dit nummer hebben we het met Miebet en Fien over het belang van 
zelfzorg, een onmisbare schakel in een goed en duurzaam zorgbeleid. 

En natuurlijk dragen we als gemeenschap ook zorg voor elkaar. In onze 
sector wordt veel gedragen. Geregeld je hart eens kunnen luchten 
onder collega’s is dan ook belangrijk. Tot voor kort werd onze kostbare 
vergadertijd wel eens gebruikt om te ventileren. Niet de meest ideale 
setting. Daarom bewandelen we nu bij Iona een traject met een externe 
coach, om samen een meer efficiënte vergadercultuur te creëren. 
En die broodnodige informele momenten waarop we ons hart eens 
kunnen luchten? Daarvoor zoeken we nog een goede tijd en plaats.  
Bij deze een warme oproep aan onze medewerkers: jullie ideeën en 
suggesties zijn welkom!

Ik wens je veel leesplezier. 

Jan Jacobs
Algemeen Directeur Iona vzw

© Hilde Lenaerts
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INHOUDELIJK ARTIKEL OVER ONZE PEDAGOGIE

Op onze aankomende studiedag in  
het voorjaar van 2022 werken we rond  
‘het helende zorgklimaat’. Ook Michaëlis vzw  
zal een jaar lang actief met dit thema aan de 
slag gaan. Er werd een werkgroep opgericht 
voor alle geïnteresseerde medewerkers van 
de heilpedagogische zorginstellingen in 
Vlaanderen. We trokken naar Christoforus 
vzw voor een gesprek met directeur Mattias 
Goderis, een van de initiatiefnemers van de 
werkgroep. 

Mattias: “De focus op het creëren van een helend zorgklimaat is een sterkte van 
onze voorzieningen. We focussen niet alleen op zorg voor de mens, maar ook op 
zorg voor de omgeving. Daarbij gebruiken we het kader van de drie- en vier-
geleding van Steiner. Kijk je vanuit de driegeleding, dan kun je zeggen: een  
eerste groep mensen is vooral sterk gefocust op de dingen, op het fysieke. Een 
tweede groep — en daar heb je er in de zorg veel van — bestaat uit mensen die 
sterk gefocust zijn op mensen. Een derde groep is eerder gefocust op ideeën.  
De uitdaging in een gemeenschap is om niet in één van die focusgebieden door 
te schieten, maar om die drie krachten te bundelen. En ook: om elkaar te begrij-
pen en te waarderen in ons anders-zijn. Daar heeft Bernard Lievegoed veel 
waardevolle inspiratie rond gedeeld: hij nodigde ons uit om als mens inzicht te 
krijgen in welk van de drie geestesstromingen we ons bevinden en riep op om te 
onderzoeken hoe we vervolgens goed met elkaar kunnen samenwerken.” 

Het gebouw, onze collega

Mattias: “We hebben ervoor gekozen om ons als werkgroep in het komende jaar 
gericht te focussen op het eerste van de drie gebieden: de fysieke dimensie, de 
dingen. Hoe loopt het daarmee? Roland Verstraete, bezieler en oud-directeur 
van de Christoforusgemeenschap, zei altijd: “Het gebouw is een collega van ons.” 
Ik denk dat daar veel waarheid in zit. Hoe een fysieke ruimte eruit ziet en hoe 
we daarmee omgaan, speelt een belangrijke rol. Als medewerkers hebben wij in 
het onderhouden van die ruimte ook een voorbeeldfunctie op te nemen. Hangt 
er ergens een dode mug aan de muur? Haal ze eraf. Ligt ergens rommel? Ruim 
ze op. Is iets vuil geworden? Poets het. Het voorleven is een belangrijk pedago-
gisch aspect van de heilpedagogie. En het gebied van de dingen is bij uitstek 
een gebied waarin je dingen oplost door te doen. We gaan dan ook veel praten 
over de invloed van de fysieke omgeving op de mens en over hoe we daarin 
invloed kunnen uitoefenen door het doen. Het opzet is ook om het komende jaar 
in iedere voorziening eens langs te gaan en te bekijken hoe de ruimtes eruit zien 
en wat we kunnen leren van elkaar.”

Een helend 
zorgklimaat 

tekst: Lien Van Laere

© Hilde Lenaerts
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Helen via vorm, kleur en natuurelementen

Mattias: “Om een concreet voorbeeld te geven van hoe we in onze voorzieningen 
een helende omgeving creëren: je zult hier nooit zomaar een radio horen spelen, 
omdat die voor storende omgevingsprikkels zorgt. Strijken én naar de radio luis-
teren, dat doen we niet. Als we ergens naar luisteren, doen we dat bewust. Dan 
is dat de activiteit op zich. 
Ook naar de architectuur, vormgeving en inrichting van onze gebouwen gaat 
bewust veel aandacht. We gaan er in de heilpedagogie vanuit dat vormen en 
kleuren helend kunnen werken. Dat uit zich bijvoorbeeld in organische architec-
tuur, in met de hand gesluierde muren in zachte kleuren en in het binnenhalen 
van levende natuurelementen in onze ruimtes. Door met steeds veranderende 
seizoenstafels te werken, maken we de seizoenen en de jaarfeesten tastbaar. 
We brengen het ritmische en de impulsen van de natuur binnen in huis en hou-
den de mensen daarmee wakker. Elk object dat we binnenbrengen heeft een 
betekenis, die onze bewoners ook kennen. Zo voelen ze zich ermee verbonden.”

Liefdevolle aandacht voor mens en omgeving

Mattias: “Dat bewustzijn, die zorg voor de omgeving, leeft heel sterk in onze  
initiatieven. En in die zorg kunnen we allemaal leren en groeien, door ze steeds 
meer in ons bewustzijn te brengen. Door het samen mooi, net en ordelijk hou-
den van onze fysieke ruimtes, voelen we ons er vanzelf ook meer mee verbonden. 
Als ik hier de living binnenkom met vuile voeten, zal ik daar door onze bewoners 
op aangesproken worden, omdat ze de ruimte mee proper houden en zich er 
dus mee verbonden voelen. Zoals Steiner illustreerde via de punt-cirkel- en  
cirkel-punt-gedachte: alles heeft een invloed op alles. Dat is het geval in elk 
gebied, en dus ook in het fysieke. Het kleine werkt door in het grote en het grote 
heeft een invloed op het kleine. Een gebarsten kader die aan de muur hangt, 
heeft een effect op de mensen die in die ruimte leven. In de heilpedagogie gaan 

© Hilde Lenaerts



we ervan uit dat we een positieve invloed kunnen uitoefenen op problemen, 
door liefdevolle aandacht te hebben voor de mens en de omgeving. Die liefde-
volle aandacht is de basishouding van de heilpedagoog.” 

Onderzoeken, uitwisselen, reflecteren en delen

Mattias: “Het opzet van de werkgroep is om in het komende jaar vier onder-
zoekende bijeenkomsten te houden rond ons jaarthema. Als startpunt hebben 
we enkele richtinggevende vragen verzameld waarover we ons in in die bijeen-
komsten samen kunnen buigen. Het gaat om vragen als: Hoe kun je een  
omgeving zodanig inrichten dat ze helend kan zijn? Wat werkt er in onze voor-
ziening, of wat werkt er tegen? Waar besteden we veel aandacht aan? Wat is dat 
eigenlijk, een ‘helende zorgomgeving’? En gaat er wel een kracht uit van die 
omgeving naar de mens? 
We willen bekijken wat en hoe we hierin kunnen leren van elkaar als voorziening 
en welke ‘good practices we eventueel kunnen delen. En ook: welke andere  
vragen dit thema bij ons oproept, als we er samen mee aan de slag gaan.  
Mogelijks zullen we ook samen oefeningen doen rond het creëren van een 
helende omgeving, en onderzoeken waar we nog kunnen groeien in de zorg  
voor onze omgeving. De resultaten van ons gezamenlijke onderzoek willen we 
graag bundelen in een klein boekje. Ook ronden we het jaar graag af met een 
vijfde slotbijeenkomst, waarop we alle medewerkers van de heilpedagogische 
initiatieven in Vlaanderen uitnodigen, zodat we de bevindingen van de werk-
groep breder kunnen delen.” 

© Hilde Lenaerts
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WAT WE BELEEFDEN tekst: Lien Van Laere

Nazomeren in Poperinge

September had voor onze volwassen 
bewoners nog een mooie vakantie in 

petto. We huurden een vakantiehuis in 
Poperinge, waar achtereenvolgens de 

gasten van Staffa, DunI en Bride  
een weekje van het goede leven gingen 

genieten. Een terugblik in woord en beeld. 

6 tot 10 september

Leefgroep Staffa  
ging op kamp samen met  
Jolien, Jeroen en Stephanie

Jolien Sebreghts: “Het weerbericht zag er goed uit voor ons 
kamp: een warme nazomerweek met temperaturen tot wel 
29 graden! Maandag in de vroege namiddag vertrokken we 
naar Poperinge. Na een lange rit door het drukke verkeer, 
kwamen we aan in het huis, dat meteen bij iedereen in de 
smaak viel. De eerste avond hebben we het lekker rustig aan 
gedaan: uitpakken, buiten een hapje eten, nog wat spelletjes 
en tv-kijken en op tijd naar bed. Op dinsdag stond een dagje 
Middelkerke op de agenda. We bezochten er het zandsculp-
turenfestival van FC De Kampioenen. Heel leuk, want je kon 
er niet alleen naar de sculpturen kijken, maar ook T-shirts 
kopen met spreuken van De Kampioenen erop én een zoek-
tocht doen waarbij je vragen kon oplossen. De gasten vonden 
het geweldig. We pikten in Middelkerke ook collega Stephanie 
op, die een dagje later was aangekomen, en genoten  
‘s avonds met z’n allen van een heerlijke barbecue.” 
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Samen uit, samen thuis!
“Ook op woensdag trokken we eropuit, want er stond een ritje met de 
huifkar gepland. Die kwam ons letterlijk aan de deur oppikken. Voor 
Jan, die in een rolstoel zit, waren oprijplanken voorzien. Het was een 
heel avontuur voor hem om in de huifkar te geraken, want wat was 
het steil! Maar het lukte en we waren allemaal blij dat iedereen mee 
aan boord kon. Onderweg stopten we voor een lekker dessertje en 
hielden we ook halt in een pittoresk dorpscafeetje dat echt nog de 
sfeer van vroeger uitademde. 
Na onze huifkartocht trokken we naar de abdij van Westvleteren, waar 
we samen iets hebben gegeten. De liefhebbers van het betere bier 
bestelden bij de maaltijd een lekker biertje. De bekende trappist van 
Westvleteren is maar beperkt verkrijgbaar, dus die kunnen bestellen 
was bijzonder en voor sommige van onze mannen echt wel genieten.” 

Dieren kijken en pootjebaden
“Donderdagvoormiddag trokken we met z’n allen naar vzw Zonnegloed, 
een opvangcentrum voor wilde en verwaarloosde dieren. Altijd leuk, 
dieren kijken, en het was vooral ook bijzonder dat bij elk dier een 
uniek verhaal hoorde. Daarna reden we door naar Koksijde voor een 
dagje aan zee. We hadden een strandrolstoel gehuurd voor Jan, zodat 
we allemaal samen het strand op zouden kunnen. De rolstoel was 
waterproof, dus ook Jan kon mee pootjebaden. De rolwagen terug 
naar de dijk duwen was een heel karwei, maar gelukkig waren er 
genoeg sterke armen om te helpen. 
Na nog wat kuieren door de winkelstraten en een deugddoend  
terrasje gingen we terug naar ons vakantiehuis, waar een wokschotel 
op het menu stond. En dan was het alweer tijd om in te pakken.” 

Niets moet, alles mag
“Op vrijdag zijn we op tijd opgestaan en hebben we met z’n allen het 
huis in orde gebracht. Op de terugweg naar Iona maakten we nog een 
stop aan het bezoekerscentrum van Jules Destrooper, waar we het 
smullen was van de lekkere koekjes. Onze vakantie afsluiten deden  
we met een lunchpauze in Lunch Garden. 
Het was een heel leuke week, met niet alleen toffe activiteiten bui-
tenshuis, maar ook veel rustige momenten in het huis en in de tuin. 
Spelletjes spelen, een partijtje KUBB, wat later dan gewoonlijk naar 
bed en ‘s avonds lang buiten zitten zomeren: het hoorde er allemaal 
bij. De sfeer was echt fijn en ontspannen. Niets moest, alles mocht. 
Precies zoals een vakantie hoort te zijn.”
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13 tot 17 september

Leefgroep DunI  
trok erop uit  
samen met Lotte en Niniane  

Niniane Fransen: “Na een lange busrit kwamen we aan op 
onze bestemming en ging iedereen op ontdekking in het 
huisje. Nadat we snel de koffers hadden uitgeladen, aten  
we lekkere kriekjes met gehaktballetjes en kozen we, om  
de vakantie in te zetten, voor een leuke filmavond met een 
chipje.
De eerste dag van de vakantie werd een rustige dag. Na de 
drukte van het vertrek kon dit bij iedereen wel in de smaak 
vallen. We werden opgehaald door een huifkar om te genie-
ten van de mooie omgeving. Het was een regenachtige dag, 
maar toch werd het een gezellige tocht vol avontuur. Wagge-
lend langs de paadjes door de velden, reden we naar enkele 
cafeetjes. Daar genoten we van een ijsje of een pannenkoek 
en nadien nog van een lekker drankje. Op de terugweg kon 
zelfs een vrachtwagen die de weg blokkeerde, de paarden 
niet tegenhouden. We gingen hup de velden in, om dan weer 
verder over de paadjes te rijden. Terug aangekomen in het 
huisje werd er lekkere spaghetti gesmuld. Met wat muziek op 
de achtergrond was het weer een heus feest. Nadien werd er 
nog gedanst en gekleurd. Kortom: een geslaagde dag werd 
mooi afgesloten.” 

Picknicken, bowlen en barbecuen
“Woensdag reden we met de bus naar Ieper, waar we gezellig 
gingen picknicken en onze bowlingkunsten bovenhaalden. 
Terug thuis genoten we van een lekkere barbecue. 
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Op de voorlaatste dag gingen we naar vzw De Zonnegloed. 
Het was een zonnige warme dag en we genoten van de 
supergezellige dierentuin, waar we aan de hand van richting-
aanwijzers door het hele park werden geleid om kennis te 
maken met alle dieren. Terug in het huisje aten we lekkere 
zelfgemaakte smosjes en bereidden we ons voor op de laatste 
avond. We trokken naar het bijgebouw, waar een salon, bar, 
voetbaltafel, pooltafel en nog veel meer aanwezig was en 
maakten er een gezellige caféavond van. Wat chips, lekkere 
drankjes en goede muziek en... het feest kon beginnen!  
Er werd gedanst, er werd een pool-toernooi gehouden en  
we speelden een spelletje op het dartbord. De avond was 
weer compleet.” 

Vol-au-vent met frietjes en wandelen aan zee
“Om de vakantie in stijl af te sluiten werd er op de mooiste 
dag nog naar zee gereden. We kozen voor een namiddagje 
De Haan. Daar wandelden we over de dijk en ook even op 
het strand. Sommigen gingen tot aan het water. Daarna 
trokken we naar een restaurantje voor een lekkere maaltijd. 
Vol-au-vent met frietjes, tomaat garnaal, een lasagne of een 
lekkere kaaskroket of garnaalkroket: er was voor ieder wat 
wils. Moe en voldaan stapten we nadien met z’n allen de bus 
weer op, om onze reis af te sluiten en weer naar Iona te 
gaan.
Iedereen heeft genoten van de vakantie. Nu nog wordt er 
heel regelmatig gesproken over het kamp. De dierentuin, de 
avonturen met de paardjes, het winnen van de poolwedstrijd 
en de bowling en uiteraard de mooie dag aan zee passeren 
nog vaak de revue. We hadden dan misschien niet alle 
dagen het beste weer, maar dit lijken we allemaal al vergeten 
te zijn. Het was een topkamp en als het kon, vertrokken we 
zo weer!” 
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20 tot 24 september

Leefgroep Bride genoot van de 
vakantie samen met Caroline, Jeroen, 
Evelyn en Isabel

Caroline Biront: “Bride was de laatste groep die naar het 
vakantiehuis in Poperinge trok. Het vertrek op maandag-
middag was wat hectisch door een personeelstekort in de 
groep, en de rit was lang, maar de sfeer zat goed en ieder-
een was meteen in vakantiestemming. We keken er allemaal 
naar uit!
Bij aankomst ging de kamerverdeling heel vlot en vierden we 
onze eerste avond met hapjes, krieken met balletjes en een 
fuifje. We sloten de dag af met een UNO-wedstrijd met de 
hele groep. Iedereen ging goed moe naar bed en we hadden 
een rustige nacht.” 
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Genieten van ‘s morgens tot ‘s avonds
“Dinsdagochtend genoten we van een ontbijt met croissants en koffie-
koeken, daarna trokken we met de bus naar De Panne voor een 
dagje aan zee. We picknickten op het strand, kuierden over de dijk, 
reden met de go-carts, deden een terrasje en gingen wat shoppen. 
Ook speelden we een wedstrijdje petanque en gingen we frietjes 
eten. Op de terugrit lag de helft van de groep in slaap. Plezier 
maken kan vermoeiend zijn! 
Weer thuis keken de mannen naar de match van de Red Flames en 
gingen de dames wat ontspannen in de sauna, om daarna moe en 
voldaan te gaan slapen. 
Woensdag startten we de dag met spek, eitjes en pistolets en trok-
ken we met een deel van de gasten naar de winkel. De rest van de 
groep bleef in het huis.” 

Gezellige gezamenlijke barbecue
“Op woensdagmiddag vertrokken Evelyn en ikzelf naar huis. Isabel en 
Jeroen namen de fakkel over voor het tweede deel van de week. Voor 
een gezellige en vlotte overgang genoten we nog met z’n allen 
samen van een lekkere barbecue, met Jeroen aan het vuur. Heel tof. 
Toen Evelyn en ik waren uitgewuifd, kon het tweede deel van de 
vakantie beginnen. Op donderdag trok de groep naar het Koekjes-
museum van Jules Destrooper en op vrijdag werd de terugkeer naar 
Iona voorbereid. Er werd opgeruimd, de koffers werden gepakt en 
onderweg gingen ze met z’n allen nog eens lekker gaan eten. Het 
was een geslaagd verwenweekje met veel toffe momenten!” 
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WAT WE BELEEFDEN

Samshuwi in concert
Dit zonnige nieuwtje miste op de valreep de zomereditie 
van ons magazine, maar willen we wel heel graag met  
jullie delen. In augustus schitterde onze eigen Sam Putseys 
uit Bride op de Emiliushoeve met een optreden in open-
lucht van Samshuwi. Samshuwi is het muzikale duo dat 
Sam al meer dan twintig jaar vormt met Joeri Wens. Sam, 
Joeri en enkele andere muzikanten brachten op de  
Emiliushoeve een sfeervolle muzikale improvisatie,  
met klanken en ritmes uit de handpan, de djembé, een 
Afrikaanse malimba en zoveel meer.

Meer weten of Samshuwi? 

Je vindt enkele mooie reportages over het muzikale duo 
op 
www.joeriwens.be/concert/ 
(Onder het knopje ‘Samshuwi 20 jaar’)

tekst: Lien Van Laere
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WAT WE BELEEFDEN

Jobdag op Iona 
Op 1 oktober vond op Iona de eerste editie  
van onze ‘Jobdag’ plaats: een gelegenheid  
om jobkandidaten en potentiële toekomstige 
medewerkers te laten kennismaken met  
onze voorziening en werking. We blikken  
terug op een geslaagde namiddag. 

Fien Caeyers, HR-medewerker: “In oorsprong hadden we op 
1 oktober een studiedag ingepland voor onze medewerkers, 
rond het thema ‘Helend Zorgklimaat’. Uiteindelijk bleek dat, 
omwille van allerlei praktische omstandigheden, slechts een 
klein deel van de medewerkers effectief aanwezig kon zijn. 
Dan mist zo’n bijeenkomst natuurlijk haar doel. Daarom 
hebben we beslist de studiedag te verplaatsen naar volgend 
voorjaar. 

Een zeer geslaagd plan B

Fien: “Omdat we de voorbije periode een heel aantal open-
staande vacatures hadden, kregen we het idee om op de  
vrijgekomen dag een jobdag te organiseren. Het leek ons  
een mooie manier om geïnteresseerde, mogelijks nieuwe 
medewerkers aan te trekken. 

Er werd een oproep verspreid via de nieuwsbrief en een  
aantal sociale mediakanalen en uiteindelijk mochten we op  
1 oktober een dertigtal mensen ontvangen. Jan Jacobs heeft 
hen een rondleiding gegeven op het domein. Dat vonden de 
aanwezigen duidelijk een aangename verrassing: een  
directeur die daar zelf tijd voor vrijmaakt en openstaat voor 
directe vragen. 

Na afloop van de rondleiding was iedereen welkom in een 
soort praatcafé in de grote zaal. Martine had een mooi sei-
zoenstafereel voorzien, er was koffie en de bakkerij had voor 
lekkere zelfgebakken koekjes gezorgd. Zo konden de aanwe-
zigen ongedwongen met elkaar uitwisselen en ondertussen 
de typische, warme sfeer van Iona ervaren.”

Waardevolle nieuwe verbindingen

Fien: “Op de jobdag kwamen niet alleen opvoeders af, maar 
ook mensen met andere achtergronden en profielen, van 
klusjesmannen en logistiek medewerkers tot verpleegkundi-
gen en zelfs een jobcoach en een kleuterjuf. Een heel fijne, 
uiteenlopende groep dus. Wat de aanwezigen met elkaar 
deelden, was hun interesse in het reilen en zeilen in onze 
organisatie. Tien tot vijftien van hen zien we wel in onze 
organisatie werken, op korte of langere termijn. Een aantal 
van hen hebben we al gecontacteerd, zij zijn opgenomen in 
onze werfreserve. Samen met hen kunnen we eventuele job-
mogelijkheden verder onderzoeken. De jobdag bleek voor 
Iona dus een heel aangename en doeltreffende manier om 
nieuwe medewerkers aan te trekken en te leren kennen. Door 
alleen vacatures te plaatsen op de gekende jobsites, komen 
we er niet. Dat is misschien ook niet de manier waarop Iona 
de juiste mensen vindt. Een jobdag, met ontmoetingen van 
mens tot mens, op het domein zelf, sluit meer aan bij de visie 
en aanpak van onze organisatie.” 

Voor herhaling vatbaar

Fien: “Als je mensen ter plaatse kunt rondleiden, in groep, en 
de ruimte geeft om informeel wat uit te wisselen bij een kopje 
koffie, dan krijgt de kennismaking een heel andere sfeer. De 
wat gespannen energie die soms bij een formeel sollicitatie-
gesprek komt kijken, valt vanzelf weg. 

Na afloop van de dag kregen de aanwezigen enkele brochures 
met praktische informatie mee, en een editie van Iona Maga-
zine, om thuis eens rustig door te nemen. Achteraf kregen we 
van verschillende mensen de boodschap: “Hier wil ik echt 
werken. Het voelde als thuiskomen.” Omdat deze eerste editie 
zo geslaagd was, willen we voortaan minstens twee keer per 
jaar een jobdag organiseren. In eerste instantie denken we 
aan maart en oktober, twee maanden waarin extra mensen 
in de werfreserve geen overbodige luxe zijn.”

tekst: Lien Van Laere
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WAT WE BELEEFDEN tekst: Lien Van Laere

Het oogstfeest

Het is al vele jaren traditioneel een van 
onze hoogtepunten: het oogstfeest. Een 
dag vol leuke activiteiten op ons mooie 
domein, dat ons rijkelijk van heerlijke 
noten en gewassen voorziet. Ook dit jaar 
was het feest weer een voltreffer. Jochem 
Van Dyck vertelt.

Jochem: “Om de dag meteen goed te starten, hebben we 
hem creatief geopend met een toneeltje door onze boeren. 
In hun blauwe kiel motiveerden ze iedereen om enthousiast 
de handen uit de mouwen te steken en er samen een mooi 
feest van te maken. 
Vervolgens werden er drie groepen gevormd. De eerste 
groep ging meteen oogsten, noten of pompoenen. De 
tweede groep maakte een ritje met de tractor — voor velen 
hét hoogtepunt van de dag. En de derde groep speelde  
boerengolf, een spel waarbij je met een houten klomp op 
een stok een bal doorheen een parcours loodst, om uiteinde-
lijk te scoren in een omgekeerde vuilnisbak. Na een tijdje 
schoven de groepen telkens door, zodat iedere groep uitein-
delijk de drie activiteiten had gedaan.” 
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Taart en voetbal

Jochem: “Daarna was het tijd voor taart. De bakkerij had  
een grote taart gemaakt in de vorm van een voetbalterrein, 
heel knap gedaan van onze bakker Rick. Na de taart stond 
de voetbalwedstrijd tussen het MFC en het FAM op het pro-
gramma, ondertussen ook al enkele jaren een vaste activi-
teit. Het werd een hevige en meestal sportieve wedstrijd. 
Eerst scoorde het FAM een goal, daarna scoorde het MFC.  
De match werd beslist in de penalty’s en het MFC won en 
ontving de trofee. Dat brengt de totaalscore over de verschil-
lende jaren heen momenteel op 3-2 voor het FAM.” 

Kampvuur, frietjes en een verhaal in de stal 

Jochem: “In de avond hebben we ons verzameld rond het 
kampvuur, voor een gezellige maaltijd met frietjes en curry-
worsten. Toen iedereen voldaan was, zijn we met z’n allen 
verhuisd naar de grote stal. Die was prachtig en heel sfeer-
vol aangekleed door het Werkhuis, met zitplaatsen op de 
hooibalen, kleurrijke verlichting en een heel mooi podium. 
Een pluim voor al wie er zijn steentje aan bijdroeg! 

In de stal werden we getrakteerd op een verhaal door twee 
professionele vertellers. Dit jaar bracht het duo een uitzon-
derlijk lang verhaal over een kleermaker en een schoen-
maker. De schoenmaker sprak kwaad over de kleermaker 
tegen de koning, maar dat liet die laatste niet aan zijn hart 
komen. Via allerlei goede daden die hij verrichtte voor de 
koning, won hij opnieuw diens vertrouwen. Dat deed hij met 
de hulp van dieren die hij lang geleden eens had gespaard 
of geholpen, en die hem nu op hun beurt kwamen onder-
steunen bij zijn avontuur. Uiteindelijk werden zelfs de kroon-
juwelen teruggevonden en kwam alles goed. 

Er was een grote opkomst en de stal was volledig gevuld. Er 
waren ook meerdere collega’s komen kijken, samen met hun 
kinderen. Het publiek bleef tot het einde geboeid luisteren 
naar het verhaal, al sloeg bij sommigen toch de vermoeid-
heid toe, want enkele mensen vielen in slaap. Het verhaal 
was een mooie afsluiter van een heel leuk oogstfeest.”
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Tradities en nieuwe impulsen

Jochem: “Wat ik zeker nog wil vermelden, is hoe fijn het was om 
met het hele tuinteam deze dag voor te bereiden en te dragen. 
Onze tuinmannen Kurt en Frank hebben samen met alle gasten 
ook dit jaar weer een grote hoeveelheid zeer kwalitatieve groen-
ten weten te kweken op onze velden. De mensen van de keuken 
lieten deze zomer meermaals weten hoe blij ze zijn met al die 
mooie, verse, biologisch gekweekte groentjes! 

Het lijkt me mooi om naar het komende jaar toe eens met ons 
tuinteam te bekijken of we toch niet nog meer kunnen oogsten 
rond deze periode waarbij we echt alle handen nodig hebben om 
dat te doen. Een beetje zoals dat was met het binnenhalen van de 
hooibalen in de zomer. Zo blijft het oogstfeest zijn naam waardig 
en hebben we ook écht het gevoel dat we samen als gemeen-
schap de oogst hebben binnengehaald.

Dat de voetbalmatch weer zo’n voltreffer was en dat iedereen er 
zo in opgaat, vond ik toch weer opmerkelijk. De emotie bij de jon-
geren en begeleiding na het winnen van de beker was bijzonder. 
Enerzijds bevestigt het dat het een mooi deel van de dag is, 
anderzijds nodigt het ons uit om ook op andere momenten in het 
jaar eens vaker zo’n speelse competitie te organiseren. De man-
nen doen dat duidelijk heel graag. Maar de match van het oogst-
feest, dat blijft natuurlijk wel dé match van het jaar.”
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TIJD VOOR REFLECTIE tekst: Lien Van Laere

Compassiemoeheid  
en het belang van zelfzorg
Hoe kunnen we als zorgverleners in de 
eerste plaats goed voor onszelf zorgen, 

zodat we niet leeglopen? Het is een  
belangrijk aandachtspunt in onze sector. 
Onze HR-medewerkster en vertrouwens-

persoon Fien Caeyers volgde een super-
visie waarin de term ‘compassiemoeheid’ 

ter sprake kwam. Samen met organisatie-
coach Miebet Van Santen schijnt ze haar 

licht op het fenomeen én hoe we het 
kunnen voorkomen. 

Fien Caeyers: “Als een van de vertrouwenspersonen voor de 
medewerkers volg ik jaarlijks een supervisie. Dit jaar vond ze 
online plaats en kwam ik in een groepje terecht met drie 
andere vertrouwenspersonen in de zorg. De supervisiebege-
leidster, Mensura-psychologe Anneleen Vanlook, vertelde 
onder meer over haar thesisonderwerp ‘compassiemoeheid’. 
Het is een fenomeen dat blijkbaar vooral voorkomt bij zorg-
personeel, ook omdat zij van nature doorgaans zorgende en 
empathische types zijn. Dan kan de neiging ontstaan om niet 
alleen voor de bewoners altijd klaar te staan, maar ook je  
collega’s te willen ontlasten als je merkt dat ze het zwaar 
hebben. Als je daarbovenop ook in je privéleven vaak een  
zorgende rol opneemt, stopt je werk eigenlijk nooit en kan er 
een vorm van apathie ontstaan: de zogenaamde ‘compassie-
moeheid’. Zowel bij Iona als in andere zorgvoorzieningen is 
de preventie daarvan een aandachtspunt.”  

Wie zorgt voor wie zorgt? 

Miebet: “In sectoren zoals de zorg en het onderwijs, waarin 
mensen heel geëngageerd zorgen en vaak ook sterk 
bevraagd worden, merken we inderdaad dat het extra 
belangrijk is om te bewaken dat medewerkers zich niet ‘leeg’ 
geven. Van mensen die professioneel zorg verlenen, wordt 
ook privé vaak verwacht dat ze zorgtaken voor anderen gaan 
opnemen. Zo dreigt al snel het risico op overbevraging.

Als je als zorgverlener het advies opvolgt om de zorgen van 
het werk niet mee naar huis te nemen, zodat je jouw privé-
leven er niet mee belast, waar vind je dan een klankbord, een 
gezonde uitlaatklep? Waar trek je aan de bel als je een moei-
lijk moment hebt? Wie zorgt voor jou? In het kader van het 
Europese subsidietraject rond werknemerswelzijn trachten 
we bij Iona meer inzicht rond zulke vragen te genereren.”
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Zelfzorg als basis van een duurzaam zorgbeleid

Miebet: “Als begeleider van mensen met een beperking geef 
je heel veel en krijg je — vanzelfsprekend — van de cliënten 
niet op eenzelfde manier terug. Als je er niet in slaagt ook 
jezelf het nodige te geven, kan er na een tijd een bitterheid 
ontstaan en het niet zo realistische verwachtingspatroon  
dat anderen op dezelfde manier voor jou moeten zorgen. 
Zelfzorg is dan ook de basis van een goed en duurzaam 
zorgbeleid. Dat houdt onder andere in dat je je noden en 
grenzen helder leert te communiceren, zowel thuis als op  
het werk, zodat je batterijen niet leeglopen.”

Fien Caeyers: “Als vertrouwenspersoon krijg ik inderdaad 
vaak van medewerkers te horen dat ze zoveel geven, ook 
privé, en dat het hoog zit. Daar wil ik graag meer rond  
kunnen doen. Misschien is het wel een thema voor een toe-
komstige studiedag. Het goud in de zorgsector, en dus ook 
bij Iona, zit in onze mensen. Zij zijn de zuurstof van de zorg. 
In de eerste plaats is onze zorg gericht naar de bewoners, 
maar daarnaast is het ook zo belangrijk dat we blijvend 
investeren in gezonde en weerbare medewerkers. We bou-
wen op hen, elke dag opnieuw. Het is belangrijk dat we ons 
actief verder verdiepen in het welbevinden en de draag-
kracht van onze medewerkers.”

Miebet: “Als je op je werk wilt groeien en het goed willen 
hebben, is het belangrijk dat je zelf aan de bel leert trekken 
als je ergens mee zit of als je tegen een grens aanloopt. 
Soms heb je aan te kloppen bij een leidinggevende, andere 
keren bij een collega. Je kunt als collega’s veel voor elkaar 
betekenen door dingen met elkaar te delen en even tijd te 
maken om elkaars verhaal te beluisteren. Als je daar de 
ruimte voor hebt, want ook daar is begrenzen belangrijk. 
Durf te vragen wat je nodig hebt, maar durf het ook aan te 
geven wat je iemand kunt geven en wat niet. En zorg in de 
eerste plaats goed voor jezelf. Het is net als in een vliegtuig: 
pas als jouw zuurstofmasker op staat, kun je ook iets voor 
anderen betekenen. Val je uit, dan kun je helemaal niet meer 
voor andere zorgen.” 

De zorg-waterval 

Miebet: “Het kan vreemd klinken, maar als je in een leef-
groep staat, heb je in de eerste plaats voor jezelf en voor je 
teamleden te zorgen en dan pas voor de bewoners. Natuur-
lijk is je kerntaak het zorgen voor de cliënten. Maar wanneer 
een begeleider uitgeput raakt en uitvalt, creëert dat extra 
draaglast voor het team én kan hij of zij tijdelijk ook niets 
meer betekenen voor de groep. Zorg je er daarentegen voor 
dat jij en je collega’s in orde zijn, dan kunnen jullie de draag-
last delen. Dan vormen jullie een sterk team, dat er echt kan 
zijn voor de mensen.” 
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SAMEN VIEREN OP HET RITME VAN DE SEIZOENEN tekst: Martine De Bie

Het Sint-Michaëlsfeest
“Wij willen dragen sterrenlicht in ons bloed, 

Michaël wij vragen, geef ons kracht en moed” 

(Michaëlslied)

Kracht, moed, medeleven en helder denken, dat hebben we 
nodig om de draak te temmen, de draak die ieder jaar weer 
de kop opsteekt wanneer de herfst doorbreekt. De zomer is 
voorbij (en dit jaar was die niet echt om over naar huis te 
schrijven...), de dagen worden korter en kouder. De ochten-
den en avonden worden getooid met wolken en mist. Hou de 
draak dan maar eens uit je lijf en uit je hoofd!

Deze Herfstwende vieren we daarom ook dit jaar gepast met 
moed- en krachtspelen en met het ritueel verbranden van de 
draak. Voor het eerst sinds lange tijd mocht dat ook weer 
met zijn allen rond het vuur! De opdracht van de dag: de 
weerloze prinses beschermen. Zij staat symbool voor ons 
kwetsbare wezen.

Ridders en prinsessen

We hadden dit jaar maar liefst vier prinsessen op het  
Michaëlsfeest. Het waren prachtige prinsessen met een 
mooie, kleurige kroon. Onze vier groepjes koene ridders 
namen dapper de taak op zich om de prinsessen te bescher-
men tegen onheil en kwaad. Daarvoor werden ze in de 
gesloten aanhangwagen langs hobbelige wegen naar een 
‘grot’ gebracht. Daar wachtten ietwat groezelig uitziende, 
maar goedbedoelende wezens, die hen wilden helpen deze 
opdracht goed te volbrengen. Ze schonken hen een zurig 
wondermiddel, dat de kracht en moed zou scherpen. En dan 
gingen ze op tocht, te pas en te onpas bedreigd door een 
drietal aanvallers, die van achter elk hoekje en kantje plots 
opdoken en wild graaiden naar de prinsessen! Maar onze 
koene ridders wisten hen te omsingelen en met een krachtig 
lied, Sint-Michaël aanroepend, bleven de ridders ongedeerd.
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Een bos vol ballonnen
Onderweg vonden we zwaarden die zomaar in de bomen 
hingen. En of die van pas kwamen! Een bos vol magische 
rode en blauwe ballonnen moesten we doorkruisen. Alle  
ballonnen in de wind moesten doorprikt worden, want in vijf 
ervan zaten amuletten, waarmee de prinsessen nog meer 
weerstand konden bieden.

In de hut, ver weg op de uithoek van het terrein, moesten we 
een laatste krachtproef ondergaan. De grond lag er bezaaid 
met venijnig prikkende bolsters, met daartussenin glanzende 
knikkers. Deze parels gaven ons de toegang tot een krachtige 
versnapering, die ons zou helpen de draak definitief te over-
winnen. Oei, eerst nog even blind proeven! Blinddoek aan en 
lepeltje in de mond. Ieuw! Mosterd, look... dat blijf je proe-
ven. Gelukkig was er een druifje om de smaak te verzoeten. 
En nu: de draak in de ogen kijken! Knabbelend op zoete dra-
kenkoekjes. Temmen moesten we hem, opdat hij niet langer 
onze tegenstander zou zijn, maar ons pure kracht zou bie-
den.

Draken temmen onder de regenboog 
Groot was de draak, als een enorme berg torende hij in 
het midden van de kring met banken. Angstaanjagend 
zag hij eruit, met zijn lange tanden en klauwen. Maar we 
onderwierpen hem aan een vuurproef en overdonderden 
hem met liederen, door ridders klein en groot gezongen 
uit volle borst. Wie kan daar nog tegenop? Knetterend 
vatte de draak vuur en spuwde machteloos wolken rook. 
Tegelijk eerden we zijn schoonheid en wilde kracht. De 
natuur hielp een handje mee: een pracht van een regen-
boog bezegelde ze het schouwspel.

Moe van het lange gevecht trakteerden de opperkoks ons 
op goed gevulde pita’s met vuursaus. Waarlijk, nu kunnen 
we de winter aan. Laat hem maar komen, we zullen er 
staan!
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PROJECT IN DE KIJKER tekst: Lien Van Laere

Naar een 
nieuwe 
gespreks-  
en vergader-
cultuur

In het kader van het ESF-traject rond 
werknemerswelzijn waaraan we met Iona 
deelnemen, werken we momenteel onder 

andere aan het verder creëren van een 
goede en efficiënte gespreks- en 

vergader cultuur. Een interview met  
Miebet Van Santen, de coach die ons 

hierin begeleidt. 

Miebet Van Santen: “Hoe geef je als leidinggevende feed-
back aan een medewerker wanneer het moeilijk loopt of 
wanneer iets niet strookt met de verwachtingen? Trek je  
tijdig aan de bel of ben je te lang voorzichtig, waardoor 
zaken zich gaan opstapelen? 

We hebben de voorbije maanden samen met de leiding-
gevenden onder meer een traject doorlopen rond feed-
back durven geven, ook als die confronterend is. Daaruit 
bleek dat het zinvol is om op Iona structureel tweeweke-
lijkse gespreksmomenten in te plannen, zowel tussen  
de directie en de zorg- en teamcoaches, als tussen de 
coaches en de zorgmedewerkers.”

Besprekingen zonder afleiding of onderbreking

Miebet: “Regelmatig samenzitten op een vast moment, 
dat specifiek dient om met elkaar te bespreken wat op 
tafel ligt en hoe de dingen lopen, heeft meerdere voor-
delen. Je vermijdt dat belangrijke topics tussen de soep 
en de patatten behandeld worden en hoeft elkaar niet 
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lastig te vallen op momenten die misschien minder goed 
passen. Je kunt het gesprek ook voorbereiden, waardoor je 
sneller en helderder tot de kern komt. En je kunt echt naar 
elkaar luisteren, met volle aandacht.  

Die individuele gesprekken kunnen bijvoorbeeld gaan over: 
“Hier ben ik blij mee”, of “Ik wil graag dat je dit wat anders 
aanpakt”, maar ook “Ik zag je bij de laatste ver gadering fron-
sen. Was alles duidelijk? Ben je het er misschien niet mee 
eens? Zit je ergens mee?” Door aandachtspunten tijdig aan 
te kaarten, stapelen ze zich niet op tot er effectief problemen 
zijn. Zulke gesprekken mogen er echt meer zijn op Iona. Je 
kunt ze ook gebruiken om iets naar de ander toe te verduide-
lijken of als je een initiatief wilt nemen.

Individuele gesprekken organiseren kan wat extra inspan-
ning en planning vragen, zeker wanneer de werkdruk hoger 
ligt en mensen zich overbevraagd voelen. Toch is het zinvol 
en belangrijk ze om de twee weken te proberen inplannen, of 
bij problemen zelfs vaker.” 

Vergaderen: een teammoment

Miebet: “Naast het installeren van een nieuwe individuele 
gesprekscultuur, focussen we momenteel ook op het creëren 
van een meer efficiënte vergadercultuur. De twee gaan hand 
in hand. Op een teamvergadering bespreek je de zaken die 
iedereen aanbelangen. Het is echt een teammoment. Door  
je daar bewust van te zijn, worden vergaderingen korter en 
efficiënter. Teamvergaderingen zijn bijvoorbeeld niet de plek 
om uitgebreid anekdotes met elkaar te delen. Het is zinvoller 
en efficiënter om bepaalde topics individueel met een collega 
of met je zorg- of teamcoach voor te bereiden, zodat je die 
samen vervolgens bondig kunt brengen naar het hele team: 
“Zo zien we het, dit is onze volgende stap. Is iedereen het 
daarmee eens?” 

Ook als je nieuw bent en nog veel vragen hebt, kan het goed 
zijn dingen individueel op te pakken, in plaats van al je vra-
gen in een volle vergadering te leggen. Het is goed je af te 

vragen: wat zijn mijn behoeftes en wat is de behoefte van 
het team? Is het belangrijk voor het hele team dit verhaal of 
deze vraag te horen? Of kan ik daar beter elders mee 
terecht?”

WAIT - Why Am I Talking? 

Miebet: “We gaan de gespreks en vergadercultuur op Iona 
uiteraard niet teniet doen. We gaan ze wel meer in banen  
leiden, zodat ze efficiënter wordt. Door op het juiste moment, 
op de juiste manier én in de juiste setting dingen met elkaar 
te delen, kunnen we als mensen beter naar elkaar luisteren. 
Zo creëren we samen een cultuur waarin het vlotter samen-
werken is en iedereen zich echt gehoord voelt. 

Een handige vuistregel bij het communiceren, is ‘WAIT’, een 
afkorting voor ‘Why Am I Talking?’ Praten we om iets over te 
brengen dat de ander echt aanbelangt, of is het eerder om 
bevestiging te krijgen? Door je zulke vragen te stellen, en 
alleen te delen wat echt relevant is, zal je gesprekspartner je 
beter kunnen beluisteren. En natuurlijk is het waardevol om 
je boodschap bondig te leren brengen. Kun je in pakweg 
veertig woorden zeggen wat je te zeggen hebt? Het is een 
skill die je veel oplevert. Als we bij het praten te veel woorden 
gebruiken, verliezen onze toehoorders sneller hun aandacht.” 

Samen groeien

Miebet: “Momenteel geven we rond deze thema’s volop 
workshops voor alle medewerkers. We moedigen hen aan er 
zelf actief verder mee aan de slag te gaan. Zelf woon ik af en 
toe ook gericht vergaderingen bij. Na afloop kan ik dan feed-
back geven over wat goed ging en wat beter kan. 

Hoe zorg je ervoor dat er niet teveel herhaald wordt en dat er 
geen lange anekdotes gedeeld worden? Hoe bewaak je dat 
iedereen aan het woord komt, dat de agenda gerespecteerd 
wordt en dat alles in goede banen loopt? Vooral voor de 
team- en zorgcoaches ligt daar een belangrijke taak en ver-
antwoordelijkheid, dus daar begeleid ik hen bij.”   
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KUNSTIG IONA tekst: Lien Van Laere

NIEUW 
Mooie  
handgemaakte 
tajines
In het atelier werden de handen weer flink 
uit de mouwen gestoken. Nieuw in het 
assortiment zijn onder andere deze prachtige 
ovengebakken tajines. Goed voor heerlijke 
winterse stoofpotjes of om ‘s zomers kleur-
rijke salades in te serveren. 

Katelijne Elst: “Aan onze tajines wordt 
met veel handen samengewerkt. Eerst 
wordt de gietklei gemixt. Dat taakje 
wordt meestal opgenomen door Lies, 
Christiaan, Bram en Emilia. Het is een 
activiteit die om veel zorgvuldigheid 
vraagt. Lies is er heel fier op hoe goed 
ze dit kan. Het is als een soepje maken 
in de keuken, maar dan met klei. 

Als de klei goed is gemixt, zetten we  
de wekker op een klein half uurtje. 
Wanneer die afloopt, komt Lies me  
roepen om de klei uit te gieten. Tegelijk 
leer ik haar om niet op de wekker alleen 
te vertrouwen, maar ook op wat ze ziet. 
Als de klei aan de rand dikker wordt, is 
het tijd om te gaan gieten. Het is knap 
om te merken dat Lies zelf opmerkt 

wanneer de klei klaar is, los van de  
wekker. 

Na het gieten van de klei, gaan de taji-
nes in de oven en worden ze ruw gebak-
ken, op hoge temperatuur. Na het 
afkoe  len, plakken we verschillende sil-
houetten af. Tussen de beplakte vlakken 
in kan geschilderd worden. Sam schil-
dert de vlakken, Kelly en Jenny nemen 
de fijnere details voor hun rekening.  
Zo werken we met verschillende mensen 
samen aan één tajine en kunnen we 
samen fier zijn op het resultaat.” 

Binnenkort te koop
De handgemaakte tajines vallen in de 
smaak! De eerste reeks van zes was 
bijna meteen uitverkocht. Momenteel 

werkt Het Atelier volop aan een nieuwe 
voorraad om te verkopen op de advents-
markt. Daar zullen ook zelfgemaakte 
kandelaars, theelichtjes en ander mooi 
aardewerk verkocht worden. Na de 
adventsmarkt is het ook mogelijk om 
een bestelling te plaatsen. Reken op een 
wachttijd van ongeveer één maand 
vooraleer je tajine klaar is. 

De tajines worden te koop aangeboden 
voor de schappelijke prijs van 20 euro. 
Doordat ze op hoge temperatuur gebak-
ken zijn, kunnen ze zowel in de oven, op 
het vuur als op een barbecue gebruikt 
worden. Ze hebben een doorsnede van 
21 cm en zijn ideaal voor één- of twee-
persoonsgerechten. Bestellen kan via 
katelijne.elst@ionavzw.be
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DITJES EN DATJES tekst: Lien Van Laere

ONTHAALBROCHURE NIEUWE MEDEWERKERS

Aandacht en Zorg voor
Buitengewone Mensen

Aandacht en Zorg voor
Buitengewone Mensen

Iona vzw – Nieuwe bevelsesteenweg 66 – B-2560 Nijlen (Kessel) – 03 491 02 00

Een nieuwe onthaalbrochure

Sinds deze maand hebben we een gloed-
nieuwe tweedelige onthaalbrochure voor 
onze medewerkers. Fien Caeyers licht toe 
wat we met de brochure en bijhorende 
annex beogen en hoe ze zijn opgebouwd. 

Fien: “Toen ik enkele jaren geleden op Iona kwam werken, 
was er al een onthaalbrochure voor nieuwe medewerkers 
aanwezig, maar die was flink verouderd. Door personeels-
wissels en andere wijzigingen in onze organisatie, moest er 
heel wat informatie geschrapt en aangevuld worden om ze 
up to date te houden. Omdat ze niet meer actueel was, gaf ik 
de brochure uiteindelijk niet meer mee, maar we werkten dat 
er wel nood was aan een een praktische gids voor startende 
medewerkers. Ze hadden iets nodig om hen tijdens de eerste 
dagen en weken op Iona een houvast te geven. Natuurlijk 
hebben we Zorgonline, onze online communicatietool voor 
medewerkers. Maar het is niet altijd handig om informatie 
online te moeten opzoeken en het vraagt ook even tijd om 
wegwijs te raken in het systeem. Er was dus dringend nood 
aan een nieuwe editie van onze fysieke brochure.”

Tijdloze gids, tijdsgebonden annex

Fien: “Om te vermijden dat ook deze brochure snel weer zou 
verouderen, hebben we ervoor gekozen ditmaal twee aparte 
documenten te ontwerpen. Enerzijds is er een mooi vorm-
gegeven en gedrukte brochure, waarin alle meer tijdloze 
informatie over Iona is opgenomen. Daarnaast is er een 
annex die de meer tijdsgebonden en praktische informatie 
bevat, zoals belangrijke contactgegevens. De annex is heel 
eenvoudig gehouden. We kunnen hem zelf printen en dus 
ook eenvoudig aanpassingen aanbrengen wanneer dat 
nodig is. De brochure is uitgewerkt op A4-formaat, met 
prachtige foto’s van Hilde Lenaerts. Het is echt een mooi 
boekje geworden, waar je eens rustig mee kunt gaan zitten. 
We hebben er een voorstelling in opgenomen van alle leef-
groepen, de leer- en werkgebieden en alle sleutelfuncties in 
onze organisatie. Heel handig, zeker als je hier nieuw bent. 
Daarnaast hebben we ook een plannetje van het domein 
voorzien en alle nuttige informatie verzameld rond bijvoor-

beeld de jaarfeesten, onze manier van communiceren,  
vormingen en trainingen, parkeren op het domein, afval-
beheer, ziekte en arbeidsongevallen. En we hebben ook 
ingezoomd op de geschiedenis, missie en visie van Iona. 
We vragen aan startende medewerkers om zich al wat in 
de antroposofie te verdiepen. In de gids geven we een  
eerste minimale aanzet mee.”

Voor nieuwe en bestaande medewerkers

Fien: “Het is de bedoeling elke nieuwe medewerker bij zijn 
of haar opstart een exemplaar te geven, bij wijze van 
warm welkom én om een houvast te bieden. Daarnaast 
willen we ook onze bestaande medewerkers een brochure 
geven. Zo kunnen ze de meest actuele informatie en 
afspraken nog eens rustig nalezen en misschien hier en 
daar ook wel nieuwe dingen ontdekken. Wanneer we aan 
een volgende druk toe zijn, zullen we de brochure hereva-
lueren. Feedback van de medewerkers is dan ook van 
harte welkom.”
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NIEUWS VAN DE GEBRUIKERSRAAD tekst: Erik Meersman

Naar een  
‘nieuwe’ gebruikersraad?

Instituten, voorzieningen en andere centra werkzaam in de 
personenzorg kregen van het Departement Welzijn de 
opdracht om een goed overleg te organiseren tussen de 
directie en de cliënten. Voor voorzieningen zoals Iona werden 
hierrond verplichtingen ingevoerd door het Vlaams Agent-
schap voor Personen met een Handicap (VAPH).

Jaren geleden had Iona een oudervereniging waarin allerlei 
thema’s van de zorg aan onze kinderen aan bod kwamen. 
Ook werden daarin thema’s besproken zoals opendeurdagen, 
kerstmarkten en andere activiteiten, waaraan de ouders en 
het netwerk van de opgenomen mensen met beperkingen 
bijdroegen. Het doel was om mensen samen te brengen en 
wat extra centen in het Iona-laatje te laten vloeien.

Van oudervereniging naar gebruikersraad

In de jaren ‘90 gaf het VAPH de organisatie van het overleg 
tussen voorziening, ouders en cliënten een structurele vorm, 
via de invoering van een ‘gebruikersraad’. Daardoor namen 
de activiteiten van de oudervereniging stelselmatig af. De 
leden van de gebruikersraad werden verkozen onder de  
cliënten, de ‘gebruikers’ enerzijds, en hun ouders/voogden, 
de ‘gebruikers-vertegenwoordigers’ anderzijds. Het moet 
gezegd dat het steeds zoeken was naar ouders die tijd kon-
den vrijmaken om deel uit te maken van de gebruikersraad.

Van gebruikersraad naar Collectief Overlegorgaan

Sinds enkele jaren wordt de naam ‘gebruikersraad’ vrijwel 
niet meer aangewend maar spreekt men nu van het ‘Collec-
tief Overlegorgaan’, een naam die duidelijk aangeeft wat het 
opzet is. 

Collectief betekent dat het gaat over het algemeen belang 
van de verleende zorg en niet over directe (privé) bekom-
mernissen i.v.m. een cliënt. En ook dit Collectief Overlegor-
gaan krijgt momenteel een nieuw jasje aangemeten. 

Wat zijn onze intenties om aan het ‘Collectief 
Overlegorgaan’ een meer eigentijdse invulling  
te geven?

We streven ernaar meer personen bij het overleg te betrek-
ken: zowel belanghebbende vertegenwoordigers van de  
cliënten, alsook personen die direct zorg verlenen aan de  
cliënten, zoals medewerkers van leefgroepen en werk-
gebieden.

Ook trachten we de communicatie met de belanghebbende 
personen te verbeteren, door hen regelmatig te informeren 
over wat er leeft op het terrein en te polsen naar hun opmer-
kingen, vragen en wensen.

Een laatste – ook belangrijk – doel is elkaar te ontmoeten! Er 
is nood aan meer verbinding. Er is behoefte aan om mensen 
van het terrein en van het netwerk van de cliënten samen te 
brengen.

Door deze vernieuwde vorm van samenwerken hopen wij de 
leef- en werkomgeving voor onze jonge en volwassen kinde-
ren nog beter te maken, het uiteindelijk doel van onze inzet.

Wij duimen voor een goed overleg en een goede verstand-
houding.
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TUIN, DIER EN BAKPLEZIER tekst: Kurt De Herdt

Van noten aan de boom 
tot olie in de fles
Op Iona staan er vier grote walnotenbomen en veel 
hazelaarstruiken. Met het tuinteam van de dagbeste-
ding voor volwassenen rapen we de noten daarvan 
zorgvuldig op, om ze vervolgens te laten drogen. Die 
gedroogde noten worden vooral door onze bakkerij 
gekraakt, gesorteerd en verwerkt in koekjes, gebak en 
granola.

Dit jaar heeft het tuinteam als proef ook een noten-
olie-project opgestart. Als winteractiviteit bij slecht en 
bar weer hebben we een groot aantal walnoten 
gekraakt en uitgesorteerd. Daarvan hebben we, in 
slagmolen ‘De Laermolen’ in Hoogstraten, zo’n acht 
kilo laten persen tot heerlijke koudgeperste notenolie. 
Deze olie wordt gezien als een van de gezondste 
oliën. Ze is niet alleen rijk aan mineralen en vitami-
nen, maar zit ook boordevol gezonde onverzadigde 
vetzuren. Heerlijk in salades en dressings.

Uit één kilo binnengebrachte noten wordt maar liefst 
een halve liter olie geperst.

Deze olie hebben we in de bakkerij in een twintigtal 
kleine flesjes van 200 ml gegoten en ter plaatse te 
koop aangeboden voor 8 euro per flesje. Als het ware 
een ‘Limited Edition’.

De verkoop verliep heel vlot. Daarom gaan we deze 
winter weer aan de slag om ons notenatelier uit te 

breiden, zodat we nog meer olie kunnen laten persen en 
aan de man brengen. Omdat we op Iona zelf niet vol-
doende noten hebben, verspreidden we dit najaar een 
oproep om noten voor ons in te zamelen. Dit heeft al 
veel extra kilo’s noten opgeleverd, waarvoor dank!

Appels plukken,  
onkruid wieden  
en zoveel meer
 

Raf: “Naar jaarlijkse goede gewoonte gingen we met het Werk-
huis ook dit jaar weer aan de slag met het plukken van appels 
en met het verkopen van ons appelsap en zelf geoogste hooi. 
Na een zomer met veel regen is er ook weer heel wat werk op 
de akker. Er staat veel zuring en er is veel onkruid dat we 
samen te lijf gaan. 

Binnenkort wordt er weer aan de houtkanten gewerkt. Dan 
maakt het tuinteam weidepalen van de kastanjebomen. En ook 
het werken met de dieren gaat natuurlijk onverminderd verder. 
De geit geeft niet langer melk, maar met de eerder ingevroren 
melk gaan we binnenkort wel samen kaas maken.

Warme oproep
Nog extra walnoten of hazelnoten zijn altijd 
welkom. Onze krakers en sorteerders zijn er 
blij mee.
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Actie! 
Iona’s bakkersteam 
bakt  
uw boterspeculaas

Binnenkort komt de Sint eraan
Tijd voor onze bakkerij om paraat te staan
We helpen de pieten en Sinterklaas
En bakken weer onze vertrouwde boterspeculaas

Het Iona-recept uitproberen is al gebeurd
En door de bewoners goedgekeurd
Wij bakken de Sintfiguren voor U groot en klein
Ze zullen bio en krokant gebakken zijn

De kleine figuurtjes bestel je per twee of vier
De figuur XL maakt op zichzelf al grote sier
Door onze gasten mooi verpakt
Komen ze mooi door uw schoorsteen gezakt

Zoals u zeker al wel weet en vermoedde
Komen de centjes onze gasten ten goede
Dus aarzel niet en bestellen maar
Klikken op de link en ’t is zo klaar

Of zoals nu in de mode
Scan je gewoon de barcode
Hopelijk kunnen we veel bestellingen verwachten
Dan kunnen we voor U bakken, dagen en nachten

https://forms.gle/teAk6w92znjXqnYs7
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tekst: Lien Van Laere

Hoe kunnen we als zorgvoorziening optimaal inzetten  
op preventie van infectieziektes? Om hier een beter zicht  
op te krijgen, ontvingen we op Iona een mobiel team van 
Agentschap Zorg en Gezondheid voor de Basisopleiding  
Infectiepreventie. Verspreid over verschillende dagen volgden 
zowat al onze medewerkers ondertussen deze vorming. 

Basisopleiding Infectiepreventie

Ann Verhaert, preventieadviseur Iona: “De mobiele teams 
werden vorig jaar in augustus door het Agentschap Zorg en 
Gezondheid opgericht. Hun taak is om zorginstellingen te 
ondersteunen rond het thema infectiebestrijding. Recent 
kregen we van hen de Basisopleiding Infectiepreventie, een 
aangename vorming met zeer toegankelijke en praktisch 
toepasbare informatie. Eerst was er per groep een voorstel-
lingsronde, waarbij we de collega naast ons aan de groep 
voorstelden. Dat zorgde voor een boeiende start, want hoe 
goed kennen we elkaar als collega’s nu eigenlijk? Vervolgens 
stelde het mobiele team zich voor. Er was meteen een warme 
en losse sfeer. We genoten er ook van eindelijk weer eens 
samen te zijn, na een lange periode van afstand houden. Een 
deel van de vorming vond buiten plaats, met een dekentje 
om de schouders. Het had best iets gezelligs.” 

Visueel helder gemaakt

Ann: “Op twee uur tijd kreeg iedere groep informatie over 
wat virussen nu eigenlijk zijn, waar ze vandaan komen en 
hoe ze zich verspreiden. En ook: hoe ze onze lichamen bin-
nendringen en hoe we dat kunnen vermijden. Hoe kunnen 
we ons op de juiste manier beschermen, zonder onnodig in 

overdrive te gaan of in een kramp te schieten? Wat is een 
juiste en efficiënte vorm van hand- en omgevingshygiëne? 
Alles werd heel visueel en helder uitgelegd. Ook het men-
tale welzijn van de medewerkers kreeg ruimte. Hoe ging 
het nu eigenlijk met ons, na een periode van werken onder 
extra druk? Het was fijn om elkaar daarin te horen en om 
de erkenning te voelen dat het effectief niet evident is 
geweest.”

Ventilatie en verluchting

Ann: “Tot slot hebben we het gehad over het belang van 
ventilatie en een goede verluchting. Ook daarop zetten we 
bij Iona sinds de coronacrisis extra in. In de zomer hebben 
we een CO2-meter laten rondgaan in de verschillende 
gebouwen, om te observeren hoe we het doen.  In de vor-
ming kregen alle medewerkers er nog eens een helder zicht 
op hoe we goed kunnen ventileren zonder te overdrijven. Je 
hoeft echt niet de hele dag met open ramen te werken. 
Regelmatig een kwartiertje twee ramen tegenover elkaar 
openzetten doet al heel veel. Nu het herfst is, plannen we 
opnieuw een CO2-meting in alle ruimtes. Zo kunnen we 
waar nodig bijsturen en voor extra opvolging zorgen.” 

VORMING
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VORMING

Heilpedagogisch 
congres  
in Dornach

Van 7 tot 9 oktober vond in het Goetheanum opnieuw 
de herfstconferentie rond heilpedagogie plaats. Voor 
deze editie werd gefocust op de negende lezing uit de 
Heilpedagogische cursus van Rudolf Steiner. In de 
komende nummers van ons magazine zullen we regel-
matig inhoudelijk inzoomen op thema’s die tijdens de 
conferentie werden aangeraakt en die voeding en 
inspiratie kunnen bieden voor onze zorg gemeenschap. 
Wordt dus vervolgd. 

Basisvorming Zorgonline

Voor nieuwe medewerkers organiseren we  
vanaf nu een basisvorming Zorgonline, die 
regelmatig zal gegeven worden door onze  
collega Stefan Geuens. 

Stefan: “Via de vorming willen we nieuwe mensen  
wegwijs maken in alle modules en hen de vele mogelijk-
heden van het platform met hen overlopen. We hopen  
dat de training medewerkers ook aanzet om bij vragen 
sneller bij me aan te kloppen. We streven ernaar dat 
mensen binnen de maand na hun indiensttreding de  
vorming kunnen volgen. We zullen ze dus, afhankelijk  
van de instroom van nieuwe medewerkers, regelmatig 
organiseren.” 

Ook voor collega’s die al langer op Iona werken, zal op gepaste 
moment een vormingsmoment ingepland worden in teamver-
band, zodat iedereen op de hoogte is en blijft van alle tools en 
nieuwe ontwikkelingen. 

Stefan: “Zorgonline wordt op Iona al breed ingezet als werkinstru-
ment voor tal van toepassingen en dat zal alleen maar groeien. 
Het platform laat ons niet alleen toe om intern onze werking goed 
te organiseren en zaken te registreren, maar ook om met de 
ouders te communiceren. Het is als het ware een online contact-
schrift, waarin ouders niet alleen foto’s kunnen bekijken, maar 
ook heel wat andere info vlot kunnen terugvinden.” 

Vragen over Zorgonline?  
Stefan Geuens is je contactpersoon. 
stefan.geuens@ionavzw.be 
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3 COLLEGA’S KOMEN SAMEN VOOR EEN INTERVIEW tekst: Petra Luyten

De praatstok belandde deze keer in de handen van Erika Van Thienen, 
Karen Verbist en Jan Jacobs. Petra ging met hen rond de tafel zitten 

voor een gesprek over de kracht van een bankje, thuiskomen  
in je leefgroep en de waarde van dialoog. 

Sinds wanneer werk je bij Iona  
en was dit een bewuste keuze?

Erika: “Ik ben in 2019 bij Iona beginnen 
werken na mijn eindejaarsstage. Dat 
was een bewuste keuze. Ik had nog 
geen ervaring met mensen met een 
beperking. Ik ben hier via Sanne terecht 
gekomen, mijn buurvrouw. Zij werkt bij 
de volwassenen.”

Karen: “Ik ben hier gestart op 3 januari 
1995. Het was toen geen bewuste keuze. 
Ik kende Iona van naam via de toenma-
lige directeur, Paul Elst. Wij hebben 
beide een link met het Baskenland. Ik 
wist van een vriend dat ze bij Iona colle-
ga’s zochten. Indertijd moest je hier drie 
dagen op proef werken. Ik kwam bij 
Edwin en Angelika in de leefgroep 
terecht en mocht blijven. Al ben ik hier 
niet bewust begonnen, ik blijf hier wel 
bewust.”

Jan: “Sinds januari 2013 werk ik bij Iona. 
Het was aanvankelijk niet de bedoeling 
dat ik lang zou blijven, maar na kennis 
te maken met de bewoners en de 
medewerkers, verloor ik mijn hart aan 
deze gemeenschap. Tijdens mijn oplei-
ding als student, ben ik verschillende 
keren naar Christophorus geweest en 
dat maakte een zeer fijne indruk op mij. 
In die periode wist ik nog niet dat 
Christophorus een antroposofische 
gemeenschap is. Pas toen ik bij Iona 
werkte, begreep ik dat Iona en Christop-
horus deel uitmaken van Michaelis, net 
zoals Talander, Widar en De Speelhoeve.” 

Wat vind je het leukste aan je job?

Erika: “Er zijn zoveel leuke dingen. Naar 
Iona toekomen geeft al rust. Ik woon in 
een doodlopende straat met bomen en 
heb niet het gevoel dat ik kom werken. 
Ik kom in rust aan dankzij de omgeving. 
Ik voel me goed als ik hier aankom. De 

doelgroep ligt mij ook. In een andere 
leefgroep waar ik stond had ik dat min-
der. Daar moest ik even diep ademha-
len voor ik aan mijn shift begon. Het 
vroeg een andere energie. Nu, in deze 
leefgroep, kom ik terug thuis.”

Karen: “Ik houd ervan kinderen die hier 
toekomen te zien opgroeien tot adoles-
centen. Het is fijn vanuit mijn dienst, 
langs de zijlijn, een klein stukje te kun-
nen bijdragen aan hoe ze groot worden. 
Sommige gasten worden bij Iona opge-
nomen met de grootste moeilijkheden. 
Zien hoe ze hier hier na verloop van tijd 
verbinden, zachter worden en thuisko-
men: dat is zo mooi om mee te mogen 
maken. Als de jongeren 18 jaar worden, 
breng ik veel voor hen in orde.  Dan zie 
ik hen meer individueel. Die individuele 
contacten zijn zo fijn. Dat kan om een-
voudige dingen gaan, zoals samen met 
de auto ergens naartoe rijden om 
bepaalde documenten in orde te bren-

De praatstok
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Vraag van de vorige Praatstokcollega’s voor jullie:

gen. En wanneer we onze jaarfeesten 
vieren en ik iedereen zo samen rond 
het kampvuur zie zitten... dat blijf ik 
ook heel schoon vinden.”

Jan: “Ik geniet het meest van de jaar-
feesten. En ook van het toewerken naar 
een bepaald project en daarbij dan 
voelbaar het resultaat zien en ervaren. 
Ik houd van de actieve momenten in de 
job, zoals onlangs het mee begeleiden 
van onze jobdag. Het liefst doe ik de 
activiteiten waarbij ik ondersteunend 
kan werken voor de medewerkers. Ik 
vind het mijn opdracht om een context 
te creëren waarin medewerkers werk-
vreugde kunnen ervaren, om op die 
manier kwaliteitsvolle zorg te kunnen 
bieden aan onze bewoners.”

Welke andere job zou je graag  
willen doen binnen Iona?

Erika: “Ik ben blij met mijn job. Als ik 
zou kunnen kiezen, dan zou ik ook wel 
eens bij de dagbesteding van de vol-
wassenen willen werken, om de man-
nen ook eens op een andere manier te 
zien. Ze vertellen in de leefgroep wel 
wat ze hebben gedaan, maar ik zou het 
wel eens samen met hen willen mee-
doen. De projecten in de dagbesteding 
spreken mij aan.  Maar ik ben nu con-
tent en ik denk niet aan verandering.”

Karen: “Studiotraining voor onze ado-
lescenten, een project dat nu opnieuw 
in de kinderschoenen staat, lijkt mij 
heel zinvol om te doen. Het is een 
mooie opstap om gasten die de moge-
lijkheid hebben om te leven ‘los van 
Iona’, hun weg te helpen vinden naar 
de maatschappij.”

Jan: “Bij mij verandert dat dikwijls. Als 
ik een andere job zou moeten doen, 
dan zou ik het fijn vinden om met de 
jongeren te werken. Dat was mijn eer-
ste job. Ik zou het niet graag opge-
splitst zien tussen groep en dagbeste-
ding. Die thuissituatie creëren vind ik 
zo mooi.”  

Wat is jouw favoriete jaarfeest of 
plek bij Iona?

Erika: “Aan de bakkerij staat een 
bankje aan de boom bij de paardenwei. 
In het weekend gaan we daarheen, 
gewoon om te zitten en wat te praten. 
Je hebt er zicht op de weides, de paar-
den en de bomen. We bieden er geen 
activiteit aan, maar genieten van de 
rust en de gezelligheid die de plek uit-
straalt. Hopelijk verzetten ze dat bankje 
nooit.” ;-)

Karen: “Ja, dat bankje trekt echt aan. 
Daar zie je vaak iemand zitten. Ik kan 

niet kiezen tussen een favoriet jaar-
feest en een favoriete plek. Ik heb hier 
elf jaar gewoond en nog altijd kan ik 
denken, als ik op de Nieuwe Bevelse-
steenweg rijd: ‘Amai, da’s schoon daar’. 
Heel Iona is voor mij mijn favoriete 
plek.”  

Jan: “Een van de functies van de jaar-
feesten is om het ritme in een jaar 
voelbaar te maken.  Afhankelijk van het 
moment waarop je mij deze vraag stelt, 
zal ik een ander jaarfeest als favoriet 
kiezen. Vaak zal het het feest zijn dat 
het dichtstbij is. In de herfstperiode is 
dat het Michaëlsfeest, het oogstfeest 
en Sint-Maarten, in de winter advent 
en Kerstmis. Kerstliedjes zijn ook alleen 
maar mooi in de kerstperiode, vakan-
tieliedjes in de vakantieperiode.  En 
eigenlijk is dat hetzelfde voor mijn 
favoriete plek op Iona. Afhankelijk van 
het moment waarop je mij dat vraagt, 
kan het een andere plek zijn.”

Nicky: “Erika, welke tips zou je een sta-
giair meegeven wanneer die aan de 
slag gaat bij Iona?”

Erika: “Durf je fouten toe te geven, je 
leert daarvan. Als je geen fouten durft 
te maken, kan het gebeuren dat je niet 
durft reageren of handelen. Durf ook 
vragen te stellen. Het is oké dat er fou-
ten gemaakt worden. Zonder fouten 
kunnen we niet groeien.” 

Kathleen: “Karen, Als je iedereen op 
Iona een dans mag aanleren, welke 
zou dat dan zijn en waarom?”

Karen: “De Jerusalema Challenge. Tij-
dens de hele coronaperiode zag je op 

sociale media vaak filmpjes passeren 
van verpleegkundigen die op de parking 
van het ziekenhuis een dans deden op 
dit liedje. Ik dacht toen: ‘Dit kunnen wij 
ook op Iona, op de wei!’ Iedereen kan 
hierop dansen, op zijn heel eigen 
manier.”

Angelika: “Jan, als de vaccinaties ver-
plicht worden voor de medewerkers in 
de zorg, hoe ga jij daarmee omgaan en 
wat gebeurt er dan met Iona?” 

Jan: “Ik wil Angelika bedanken voor deze 
vraag, want het geeft me de kans om 
iedereen nogmaals te bedanken voor de 
vele extra inspanningen van alle mede-
werkers tijdens de coronaperiode. Om 

concreet te antwoorden op de vraag: ik 
heb het niet voor verplichten. Als men-
sen niet overtuigd zijn, of gemotiveerd 
zijn om iets te doen, dan is een verplich-
ting een uiting van macht. Jammer. 

Als men toch nog zou kiezen om het 
wettelijk verplicht te maken, dan vrees 
ik dat ik daar weinig invloed op heb als 
directeur. De overheid zal ons dan ook 
zeggen wat de mogelijkheden zijn, of 
welke regels we moeten volgen. In elk 
geval ben ik voorstander van dialoog, 
dus laat ons in het geval van een ver-
plichting met elkaar in gesprek gaan en 
kijken hoe wij hier als zorggemeen-
schap mee omgaan.”
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WOORDZOEKER: HALLOWEEN 

Te vinden woorden: 

GRIEZELEN
HEKS
KERKHOF
MUMMIE
POMPOEN
SCHRIKKEN
SKELET
SNOEP
SPIN
SPOOK
VLEERMUIS

De vraag van de dag

Erika, wat zou je het meest missen als 
je doof was? 

“Erika: “Muziek, omdat veel liedjes mijn 
gevoel (vreugde, verdriet, …) van het 
moment kunnen omschrijven, veel beter 
dan ikzelf het zou kunnen verwoorden. 
Als ik mij vrolijk voel, luister ik graag 
naar vrolijke muziek, bijvoorbeeld in de 
auto. Als ik mij slecht voel, helpt muziek 
om mij begrepen te voelen. Je kan je 
inleven in muziek en je erin verliezen.”

Karen, als je elke keer hetzelfde boek 
zou moeten lezen, welk boek zou je 
dan kiezen?  

Karen: “Dan zou ik ‘Walvismuziek’ van 
Wally Lamb kiezen. Ik heb het vorig jaar 
gelezen in het begin van de coronapan-
demie, toen ikzelf ziek was. Een ang-
stige periode. Dat boek heeft mij door-
heen die periode gehaald.” 

Jan, wat zijn jouw interesses buiten 
werk?  

Jan: “Dat is een makkelijke vraag: 
muziek spelen op feestjes met mijn 
coverband Frituur Paula.”

Wie kiezen jullie voor de volgende praatstok? Welke vraag zou je aan deze collega willen stellen?

Erika: “Jinse, als er een nieuwbouw 
komt, wat zou je graag gerealiseerd 
zien?”

Karen: “Annick, wat maakt dat jij al zo 
lang bij ons op Iona bent? Wat houdt 
jou hier?”

Jan: “Petra, welke dag in je loopbaan 
bij Iona zou je graag nog eens herbele-
ven?”

P C O T N N D A I T G H N H O Q X N

V T V P C Q N P O S F L Q V V S L S

K L W F T Q L H O T Y C J J E G V R

W L E S P O O K N P Q L T Q O P E B

G F V E T R D A T F P Y A B S O N M

U R Y N R X M J N A N S F Q J Y J F

O I Y E S M H Z R B N V B L C G W M

V S V K P Q U B J B Y X M W F H P M

S F V K I S I I Y R Q A D F E N I M

Q O Z I N T V F S K R J U K P E Q Q

C H R R P W J G O A E F S K D O O V

F K J H B X M B E I T P Q H Q P K F 

D R O C G R T M M O E P V B M M X A

G E K S K Y W M V H G B C F D O I W

F K G U B W U T S N O E P X W P A D

P K H X E M S I B N E L E Z E I R G

W E K P M H V A P T F M W U I J G Z

F F V T L K F G S K E L E T I V H D
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 WELKOM NIEUWE MEDEWERKERS

Evelien Prims startte op 1 september op in leefgroep 
Bride.

Lisa Van Gastel startte begin oktober in leefgroep DunI. 

Ilse Vorsselmans vervoegde Bride sinds 13 september, ter 
ondersteuning van de leefgroep.

WELKOM NIEUWE VRIJWILLIGSTER

Ann De Belder is een nieuwe vrijwilligster die vanaf 20 
oktober op woensdagnamiddag mee gaat wandelen met 
het FAM. Welkom Ann!

ONZE STAGIAIRS

Marie Deschietere loopt stage in Peronniek beneden. 

Natascha Pastoret draait mee als stagiaire in Peronniek 
boven.

Carmen Temmerman loopt sinds 18 oktober stage in de 
bakkerij. 

Janne Van den Schoor is stagiaire in DunI. 

Johan De Smedt startte op 11 oktober als stagiair in Bride. 

DE JARIGE BEWONERS GEVIERD

 Sam Putseys 5 november

 Barbara Sijens 5 november

 Gilles Van Vyve 16 november

 Danny Ooms 17 november

 Henri Van Damme 21 november

 Jens Windmolen 22 november

 Evelyne Rypens 18 december

 Axel Maes 18 december

AGENDA

• Op 28 oktober is er een gedenkmoment voor onze dier-
bare overledenen. 

• Op 9 november vieren we Sint-Maarten.

• Op 23 november vieren we Advent met het MFC,  
op 25 november met het FAM. 

• Op 2 december komt Sinterklaas naar Iona.

• Op 3 december organiseren we onze jaarlijkse quiz.  
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